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Protokół Nr 36 
z obrad trzydziestej szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 21.11.2013r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Radny nieobecny nieusprawiedliwiony – Szymon Grabinski 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
10. Inspektor  ds. Informacji Publicznej, Organizacyjnych,  

Ewidencji Działalności Gospodarczej 
i Danych Osobowych UM    - Ewa Kiestrzyn – Kobus 

11. Sołtys sołectwa Witunia     - Maria Łańska 
12. Redaktor Krajeńskich Zeszytów Historycznych  - Leszek Skaza 
13. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Lida 
14. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Paweł Szydeł 
15. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 

 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
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5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjecie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2014r.: 

a) W sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 
podatku w drodze inkasa, 

b) W sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego oraz 
poboru tego podatku w drodze inkasa, 

c) W sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
d) W sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 
e) W sprawie opłaty od posiadania psów i poboru tej opłaty. 

8. Informacja Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji dotycząca 
ilości pozyskanych środków zewnętrznych w tym unijnych w 2013r. oraz przewidzianych 
na 2014 rok. 

9. Przyjecie planu Pracy Rady Miejskiej w Więcborku na 2014 rok. 
10. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2014” 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia w przedszkolu oraz oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 
prowadzącym. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
na lata 2013 – 2015. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15.  Wolne Wnioski i Informacje. 
16. Zakończenie. 
  
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXXV sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie wniesiono 
do niego żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych  
w  danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod 
głosowanie. 

 
Protokół przyj ęto jednogłośnie 

 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
5.11.2013r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku – 
Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 
Porządku Publicznego oraz Handlu i Usług, a także Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 
Tematyka spotkania obejmowała kwestię sprzedaży budynku Przychodni Zdrowia. 
11.11.2013r. – udział w obchodach Święta Niepodległości. 
13.11.2013r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Panią Poseł Iwonę Kozłowską  
w temacie „Nowa perspektywa finansowa dla rolników” z udziałem Sekretarza Stanu  
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Kazimierza Plocke. 
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15.11.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku 
oraz spotkaniu z Przewodniczącymi Komisji RM w celu zaopiniowania planu pracy Rady 
Miejskiej na 2014 rok. 
18.11.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka w sołectwie 
Zakrzewek. Spotkanie dotyczyło problemów powstałych w wyniku nieporozumienia się  
w sprawie użytkowania świetlicy wiejskiej / dotyczy to Rady Sołeckiej i Ochotniczej Straży 
Pożarnej/. 
W tym dniu również przewodniczący dokonał lustracji placów budowy inwestycji 
prowadzonych na terenie gminy Więcbork. 
19.11.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
W przedmiotowym okresie Przewodniczący RM na bieżąco monitorował przebieg  
i zaawansowanie zadań inwestycyjnych prowadzonych na terenie gminy Więcbork oraz 
współdziałał w załatwianiu wszelkich w biurze Rady Miejskiej. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
5.11.2013r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku – 
Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 
Porządku Publicznego oraz Handlu i Usług, a także Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 
Tematyka spotkania obejmowała kwestię sprzedaży budynku Przychodni Zdrowia. 
11.11.2013r. – udział w obchodach Święta Niepodległości. 
15.11.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej orz Komisji Rolnictwa /…/ 
Rady Miejskiej w Więcborku. 
18.11.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz spotkaniu w sołectwie Zakrzewek w sprawie użytkowania świetlicy 
wiejskiej. 
19.11.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
20.11.2013r. – wyjazd do Sep[Ilna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. Jeden 
z aktów dotyczył sprzedaży mieszkania, drugi nowego wpisu w Statucie Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Więcborku w zakresie poszerzenia działalności Spółki o możliwość 
uczestniczenia w przetargach na świadczenie usługi odśnieżania. 
 
Ad.6  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Kazimierz Wilczyński wnioskował ponownie o wykonanie podjazdu dla osób 

niepełnosprawnych przy budynku Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury, który służyłby i 
instytucji kultury i mieszczącemu się w jej budynku Urzędowi Stanu Cywilnego. 
Przedsięwzięcie jest niewielkie, a w znacznym stopniu ułatwiłoby poruszanie się osobom 
niepełnosprawnym. 
• Radny zgłosił również, że na ulicy Pomorskiej znajdującej się na Osiedlu 

Piastowskim w Więcborku zalegają palety po polbruku, który wykładany był  
w ramach niedawno realizowanej na Osiedlu inwestycji. Prosił, by palety zostały 
uprzątnięte. 

• Pytał, gdzie składowany jest polbruk, zdjęty z nawierzchni chodnikowych na Placu 
Jana Pawła II  i jakie są plany jego zagospodarowania. 
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2. Radny Stanisław Posieczek mówił o sporych ubytkach w nawierzchni ulic: Strażackiej,  
Kwiatowej i Słonecznej w Sypniewie. Jego zdaniem, z uwagi na duży ruch panujący na 
ww. drogach, należałoby zabezpieczyć powstałe dziury jeszcze przed sezonem zimowym. 

3. Radny Andrzej Wenda interpelował w sprawie naprawy drogi dojazdowej do byłego 
SKR w Wituni /na terenie mieści się obecnie zakład produkcyjny i handlowy/. Jest to 
niewielki odcinek i jeszcze przed zimą należałoby go naprawić. 

4. Radny Jan Antczak apelował o przyspieszenie prac naprawczych na drogach  
w sołectwie Runowo Krajeńskie. Kierownik Referatu UM był zlustrować teren, 
wymierzył newralgiczne odcinki ale od tej pory nic nie zostało zrobione. 

5. Radny Mariusz Wobszal pytał kiedy i od której strony rozpoczną się prace przy budowie 
kanalizacji w Wituni. 

6. Radny Waldemar Kuszewski chciał wiedzieć, czy zostało już zlecone wykonanie 
dokumentacji na oświetlenie przy  ulicy Gdańskiej w Więcborku. Przypomniał, że kwota 
na ten cel znalazła się w zmianach budżetu Gminy na rok 2013 w miesiącu październiku. 

7. Radny wspomniał również o piśmie, jakie wpłynęło do Gminy od Firmy PKS odnośnie 
usytuowania przystanku autobusowego, w którym to przewoźnik podważa zgodność  
z prawem i obowiązującymi przepisami dotyczącymi dojazdu i  możliwości zawracania. 
Radny chciał wiedzieć, co Burmistrz chciałby w tej sprawie zrobić lub, czy ewentualnie 
podjął już w tej sprawie jakieś działania. 

8. Radny Stanisław Piłka  w imieniu mieszkańców sołectwa Borzyszokowo wnioskował  
o przywrócenie pojemników na odpady plastikowe i ustawienie ich przy sklepach. Takie 
rozwiązanie mieszkańcy uznali za najbardziej dogodne i pomocne w selektywnej zbiórce. 

Ad. 7 Projekty uchwał podatkowych omówiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork p. Alina Kruk. 
 
Tytułem wstępu do omawiania przedmiotowych projektów uchwał Skarbnik Gminy 
powiedziała, że pierwotne propozycje Burmistrza Więcborka odnośnie stawek podatków, 
jakie miałyby obowiązywać w roku 2014 zakładały 2% wzrost w stosunku do stawek 
obowiązujących w bieżącym roku. Projekty z takim założeniami radni otrzymali przed 
Komisjami RM, jakie odbyły się w listopadzie, a głównymi ich przesłankami były przede 
wszystkich planowane na rok 2014 inwestycje – wydatki majątkowe w wysokości ponad 
7.000.000,00 zł oraz zmniejszenie w stosunku do roku 2013 wysokości planu subwencji 
wyrównawczej i równoważącej o kwotę ponad 190.000,00 zł. Jeżeli chodzi o stawki podatku 
leśnego, to są one kalkulowane w oparciu o cenę drewna. Cena ta ogłoszona przez GUS na 
kolejny rok, która miałaby być podstawą wyliczenia stawki podatku na rok 2014 jest niższa  
w związku z czym dochody gminy po uwzględnieniu podstaw opodatkowania będą niższe  
o ponad 15.000,00 zł. Poza tym wpływ na kalkulację stawek miały również oczekiwania 
radnych i mieszkańców odnośnie wykonania zadań i ujęcia ich w przyszłorocznym budżecie. 
Wszystkie te wydatki muszą mieć pokrycie w dochodach, bądź przychodach Gminy. 
W wyniku prac Komisji Rolnictwa /…/ oraz Komisji Budżetu i Finansów wniesione zostały 
pewne zmiany do wcześniejszych propozycji stawek. Radni wnioskowali, by w pewnych 
kategoriach podatków stawki np. w podatku rolnym, czy niektórych pozycjach podatku od 
nieruchomości, kwoty pozostały na dotychczasowym poziomie lub  uległy zmniejszeniu.  
Burmistrz Więcborka po dyskusji prowadzonej na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 
przychylił się do wniosków radnych, czego wynikiem są przekazane przed sesją radnym nowe 
projekty uchwał podatkowych, które określają stawki podatku zgodne z opinią i Komisji 
Rolnictwa /…/ i Komisji Budżetu /…/.  
 
a) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego oraz poboru 

tego podatku w drodze inkasa – pierwotnie proponowana stawka, to 58,34 zł, 
wnioskowano aby stawkę pozostawiono na obecnym poziomie 57,20 zł przy 
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maksymalnej, jaka mogłaby być tj. 68,28 zł. Kwestie poboru podatku pozostają bez zmian 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag 
Na sali 11 radnych 
 
Stawka głosowana – 57,20 zł 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
b) W sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 
• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków – stawka miałaby pozostać na 
poziomie tymczasowym  0,74 zł od 1 m² powierzchni, 

• pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych – 
pozostawiono stawkę pierwotnie proponowaną przez Burmistrza Więcborka tj.  4,56 zł od 
1 ha powierzchni, 

• pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – przyjęto również propozycję 
Burmistrza Więcborka  - 0,24 zł od 1 m² powierzchni, 

Budynki lub ich części: 
• mieszkalnych -  tu również przychylono się do propozycji Burmistrza i przyjęto stawkę 

0,72 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 
• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –  proponowano 
pozostawienie dotychczasowej stawki 18,20 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

• zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – utrzymano pierwotną propozycję Burmistrza Więcborka tj. 10,75 
zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

• związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  
o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń –  
pozostawiono pierwotną propozycję Burmistrza Więcborka  - 4,68 zł od 1 m² powierzchni 
użytkowej, 

• od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – wnioskowano o pozostawienie 
stawki tegorocznej - 6,01 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

• od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy 
z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych. 

Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – Komisja na posiedzeniu w dniu 19 listopada 2013r. 
zaopiniowała projekt uchwały zaproponowanej przez Burmistrza Więcborka. Projekt ten 
uzyskał negatywną opinię, jednakże po dłuższej dyskusji, zgodnie z tym, co przedstawiła 
Skarbnik Gminy, stawki z w trzech pozycjach pozostawiono na poziomie roku 2013 
natomiast w dwóch pozycjach dotyczących „budynków lub ich części” Komisja również 
wnioskowała o pozostawienie  dwóch stawek na poziomie roku 2013.  Takie propozycje 
uzyskały akceptacje Komisji Budżetu /…/, a Burmistrz Więcborka do tych propozycji się 
przychylił. 
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Radni nie wnieśli uwag. 
Na sali 11 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 
 
Projekt tej uchwały zyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów w kształcie 
pierwotnym zaproponowanym przez Burmistrza Więcborka tj. z 2% wzrostem stawek  
w stosunku do roku 2013. W projekcie szczegółowo wymieniono poszczególnie pozycje 
środków transportowych podlegających opodatkowaniu, a w załącznikach wymienione 
zostały pozostałe pozycje podlegające temu podatkowi z podziałem na tonaż, osie typ itd. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Uwag nie wniesiono. 
Na sali 11 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
d) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 
 
• Przy sprzedaży krajowych produktów rolnych z samochodu, ciągnika, wozu, stoiska – w 

2013r. było 14,50 zł  przyjęto propozycję 2 % wzrostu zaproponowaną przez Burmistrza 
Więcborka  - 15,00 zł. 

• Przy sprzedaży małych ilości produktów rolnych lub przemysłowych z ręki, kosza, 
wiadra, torby, skrzynki – w 2013r. było 6,50 , przyjęto propozycję 2 % wzrostu 
zaproponowaną przez Burmistrza Więcborka – 7,00. 

• Przy sprzedaży produktów przemysłowych i innych z samochodu, stoiska – od jednego 
zajętego sektora – pierwotna propozycja Burmistrza była 34,00 zł radni wnioskowali  
o 40,00 i Burmistrz do tego wniosku się przychylił. 

Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – zgodnie z przedstawiona informacją Komisja 
Budżetu /…/ zaproponowała jedną zmianę  dotycząca ostatniego podpunktu tj. „przy 
sprzedaży produktów przemysłowych i innych z samochodu, stoiska – od jednego zajętego 
sektora” i przyjęcia stawki na poziomie 40,00 zł. Takie propozycje uzyskały pozytywną 
opinię Komisji Budżetu /…/ 
 
Uwag nie wniesiono 
Na sali 11 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 

 
e) w sprawie opłaty od posiadania psów i poboru tej opłaty. 
 
Pierwotny projekt uchwały w tej sprawie zakładał 2% wzrost t. w 2013 obowiązywała stawka 
40,00 zł , w przyszłym roku – 2014 planowana była 41,00 zł, natomiast radni na posiedzeniu 
Komisji uznali, że jest to zbyt duża kwota i zaproponowali zmniejszenie jej do 10,00 zł, co 
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przełożyć się może na większy wpływ z tego tytułu do gminnej kasy. Burmistrz Więcborka 
przychylił się do takiej propozycji.  
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pierwotny projekt uchwały przedłożony przez 
Burmistrza Więcborka nie zyskał akceptacji Komisji. Po dyskusji uznała ona, że  być może 
obniżenie opłaty zwiększy wpływ z tego tytułu do kasy gminnej. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jan Antczak pytał ile jest na terenie gminy psów i ile procentowo wpływa do gminy 
opłaty z tytułu posiadania psa. 
 
Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że nie ma informacji co do ilości psów na terenie gminy, 
natomiast wpływ opłaty z tego tytułu to kwota w granicach 1.200,00 zł w ciągu roku. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Na sali 11 radnych 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
Podatek leśny – Skarbnik Gminy poinformowała, że zarówno na posiedzeniach Komisji, 
jak i na sesji nie został wywołany projekt uchwały w sprawie podatku leśnego, gdyż zgodnie  
z praktyka lat ubiegłych stawka tego podatku jest kalkulowana według maksymalnej ceny 
drewna liczonej wg ustawowego przelicznika w związku z czym obowiązują w tym 
przypadku stawki ustawowe maksymalne. 
 
Ad. 8 Informację dotyczącą ilości pozyskanych środków zewnętrznych w tym unijnych  
w 2013r. oraz przewidzianych na 2014 rok przedłożyła Zastępca Burmistrza Więcborka  
p. Iwona Sikorska oraz Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski 
 
Informacj ę stanowią Załącznik NR 1 i Nr 2 do niniejszego Protokołu / do wglądu  
w biurze RM/ 
  
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski wniósł pytanie dotyczące inwestycji „Przebudowy, 
Rozbudowy i Remontu Targowiska Miejskiego”, w kwestii możliwości pobierania opłat po 
zrealizowaniu ww. zadania. W przypadków inwestycji wykonywanych z udziałem środków 
unijnych pojawia się zastrzeżenie, co do pobierania opłat po ich zrealizowaniu. Z takim 
przypadkiem mamy do czynienia  w związku z Rewitalizacją Placu Jana Pawła II, gdzie 
Gmina prze okres pięciu lat nie ma możliwości pobierania opłat parkingowych. Chciał 
wiedzieć, czy podobna sytuacja może dotyczyć Targowiska Miejskiego po jego 
zmodernizowaniu. 
 
Rewitalizacja realizowana jest w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego i tam 
wyraźnie wskazane jest, że w momencie kiedy prowadzona jest działalność gospodarcza na 
infrastrukturze wykonanej w ramach tego Programu, zachodzi przesłanka pomocy publicznej 
i skutkowałoby to zmniejszeniem dofinansowania i wyklucza się takie sytuacje. Zresztą 
wspólnie z Burmistrzem brałam udział w Konwencie Burmistrzów, gdzie Dyrektor 



8 
 

Departamentu Wdrażania RPO wyraźnie kładła nacisk, żeby miejsca parkingowe na terenach 
rewitalizowanych były bezpłatne. Jeżeli chodzi o Targowisko, to na dziś nie ma wiążącej 
informacji, czy tak, czy nie. Jest interpretacja dotycząca Świetlic Wiejskich i ewentualnego 
prowadzenia w nich odpłatnych zabaw itd., natomiast o interpretacje w kwestii poboru opłaty 
targowej w najbliższym czasie wystąpię – mówiła Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński wskazał, że na sali obrad są zarówno przedstawiciele LGD  
i LGR, a jak wiadomo w gminie napisano sporo Projektów. Chciałby znać, co składa się na 
problem jakim jest długi czas rozliczenia projektów. Przykładem jest chociażby MGOK  
w Więcborku, który napisał kilka Projektów i musi czekać na zwrot poniesionych środków,  
a dotyczy to nie tylko tej instytucji ale i stowarzyszeń.  
 
Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśniła, że pytanie tak właściwie nie winno być 
kierowane do Urzędu miejskiego ponieważ zawiłość procedur jeśli chodzi o rozliczanie 
wniosków o płatność, to rzecz narzucona przez Urząd Marszałkowski, a wnioskodawcom 
wypada się jedynie do nich dostosować – uporczywie poprawiać i czekać, a nieraz procedura 
trwa nawet do pół roku. 
 
Przewodniczący RM uznał z kolei, że decyzja Rady podjęta w sprawie przystąpienia do 
Lokalnej Grupy Rybackiej i wpłata kwoty członkowskiej na rzecz LGR, jak wynika  
z przedłożonej informacji była bardzo trafna. Wówczas nie zdawano sobie sprawy ile 
przyniesie ona korzyści w postaci środków zewnętrznych. Dużym plusem jest to, że  
w strukturach Grupy jest również Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski, który troszczy 
się o interesy gminy. Skąd inąd wie też, że Gmina Sępólno ubolewa nad tym, że  środki LGR 
są poza ich zasięgiem. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 9. Plan Pracy rady Miejskiej na 2014 rok przedstawił Przewodniczący RM w Więcborku 
p. Józef Kujawiak. 
 
Plan Pracy stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Przewodniczący RM poinformował, że przedłożony radnym Plan Pracy RM na 2014 rok 
został skonsultowany z Przewodniczącymi Komisji RM w dniu 15.11.2013r. Przygotowany 
Projekt starał się opracować uwzględniając pewne obligatoryjne punkty, jak np. kwestia 
absolutorium, czy sprawozdań z działalności Komisji Rady itd., a jednocześnie uszczuplić  
o pewne tematy, które z powodzeniem mogą być wprowadzone do planów Komisji RM i 
przez nie zrealizowane. Zaznaczył jednak, że projekt nawet po jego przyjęciu może ulegać 
modyfikacjom  jeżeli zajdzie taka potrzeba. 
 
Uwag do planu Pracy nie wniesiono. 
Na sali 13 radnych. 
 

Plan przyjęto jednogłośnie 
 

Przewodniczący RM ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
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Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2014” przedstawiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn-Kobus. 
 
Przedstawiając projekt Inspektor UM  zgłosiła do niego autopoprawkę dotyczącą strony nr 4  
i punktu „Zadania Priorytetowe” i ujętego tam błędnie roku 2013. Prosiła o dokonanie 
korekty i wpisanie poprawnego roku tj. 2014. W dalszej części powiedziała, że projekt 
uchwały wywoływany jest corocznie do końca listopada. Obowiązek taki nakłada ustawa  
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, a dokument przygotowany jest  
w zgodzie z zapisami tejże ustawy. Uchwalenie Programu poprzedzają konsultacje  
z organizacjami, które to wyznaczone zostały Zarządzeniem Burmistrza Więcborka  
z 4 października 2013r. na dzień i przeprowadzone zgodnie z Regulaminem konsultacji  
z organizacjami pozarządowymi. W trakcie konsultacji wszystkie organizacje mogły 
ustosunkować się do projektu Programu od  17 października do 4 listopada w formie 
pisemnej. W wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna uwaga. Poza tym 6 listopada odbyło 
się spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych, w których uczestniczyli 
przedstawiciele pięciu organizacji. Rozmowy dotyczyły zasad przydziału środków, 
rozliczaniu środków do projektu Programu nie wniesiono żadnych uwag. Uwaga, która 
pojawia się corocznie, dotyczyła wysokości ogólnej puli środków, która od paru lat jest na 
niezmienionym poziomie 199.000,00 zł. 
 
Opinia Komisji O światy, kultury i Sportu – pozytywna.  
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie opłat za świadczenia w przedszkolu oraz oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 
prowadzącym omówiła Dyrektor Biura Obsługi O światy Samorządowej p. Danuta 
Zawidzka. 
 
Konieczność wywołania projekt ww. uchwały, jaki został przedłożony radnym wynika ze 
zmiany wprowadzonej do ustawy o systemie oświaty, która miała miejsce w połowie czerwca 
2013r.. Zgodnie z ową zmianą Gmina może pobierać opłaty za wychowanie przedszkolne 
świadczone powyżej pięciu godzin – opłaty, która nie przekracza 1,00 zł. Dokonano, zatem  
w uchwale regulacji w tym zakresie zgodnie z postanowieniami ustawy zmieniającej. Nowym 
dotyczy w tej uchwale pobierania opłat nie tylko za przedszkole ale również za zajęcia 
wychowania przedszkolnego realizowane w oddziałach przedszkolnych przy Szkołach 
Podstawowych.  
 
Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jan Antczak wnioskował, iż zajęcia do pięciu godzin są bezpłatne, natomiast zajęcia 
dodatkowe typy j. angielski są już płatne. Pytał, czy dobrze rozumie zamysł powyższego 
projektu. 
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Gmina zapewnia bezpłatne wychowanie przedszkolne w wymiarze pięciu godzin dziennie.  
W jakim wymiarze godzinowym będzie się to realizowało decyduje dyrektor placówki. Każda 
rozpoczęta szósta godzina i każda kolejna, podlega opłacie. Tak było również wcześniej, 
różnica jest jedynie w wysokości. Jeżeli chodzi stricte o oddziały przedszkolne działające 
przy szkołach podstawowych, to wcześniej nie były one objęte ta opłatą, teraz będą objęte na 
takiej samej zasadzie. Oznacza to, że teraz zachowana będzie równość w tym zakresie – 
mówiła Dyrektor BOOS.   
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, jakie są miesięczne wpływy z tytułu tej dodatkowej 
opłaty. Radny nawiązał też do pytania radnego Antczak mówiąc, że według niego chodziło  
w nim o zajęcia dodatkowe typy J. angielski i inne. Uważał, zatem, że warto byłoby gdyby 
Dyrektor poinformowała radnych w jaki sposób to zostało rozwiązane. 
 
Dyrektor BOOS wyjaśniła, że analizując miesiące wstecz tj. wrzesień, październik  
i częściowo listopad / przyjęto, go mniej więcej na poziomie października/ uzyskana kwota 
jest średnio w miesiącu około 4.000,00 zł – 5.000,00 zł. De facto średnia w miesiącu / która 
zależna jest od frekwencji w danym miesiącu/ pomniejsza się wpływ w porównaniu do tej 
opłaty, która była do tej pory, o około 3.500,00 zł. Są to opłaty dotyczące tylko Przedszkola 
Gminnego / Więcbork, Sypniewo i oddział w Borzyszkowie/. Nie są w tym zestawieniu ujęte 
oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych ponieważ nie było dotąd podstawy 
prawnej do pobierania tam opłat. Jeżeli chodzi o zajęcia dodatkowe, to przyjęto rozwiązanie, 
że każdemu oddziałowi w naszej gminie przyznana została  godzina zajęć dodatkowych. Jakie 
to będą zajęcia pozostawiono w gestii Dyrektora Placówki. Dyrektor winien w tym zakresie 
uwzględnić /taka informacja została przekazana/ potrzeby dzieci i w jakimś sensie 
oczekiwania rodziców. Przebiega to różnie, w zależności od grup wiekowych i w zależności 
od placówki. Analizując informacje, jakie wpłynęły z placówek, można przyjąć że  
oczekiwania rodziców są głównie co do języka obcego ale nie wszędzie. Nadto zajęcia 
dodatkowe mogą być realizowane ponad podstawę programową czyli ponad te pięć godzin, 
więc jeżeli rodzic zadeklaruje, że dziecko pozostaje musi się liczyć z koniecznością 
poniesienia opłaty. Dyrektorzy zachowują zasadę, że jest to jedna godzina, w ramach niej 
pojawiają się np. zajęcia z logopedii, rytmiki lub inne zajęcia usprawniające lub 
umuzykalniające. W strukturach przedszkola zaistniała potrzeba zatrudnienia nauczyciela  
J. angielskiego w wymiarze dziewięciu godzin  tygodniowo, natomiast w oddziałach przy 
szkołach podstawowych dyrektorzy zostali poproszeni, by te formę zajęć realizować  
w ramach dodatkowych dwóch godzin.  
 
Radny Antczak odnosząc się do wypowiedzi radnego Kuszewskiego zaznaczył, że 
zrozumiał, co mówiła Dyrektor i dziękuje jej  za te wyjaśnienia. Wyszło natomiast tak, jakby 
czegoś nie zrozumiał, a tak nie jest. 
 
W odpowiedzi radny Kuszewski podkreślił, że wypowiadając się wcześniej nie miał na 
myśli tego, iż radny czegoś nie zrozumiał, a jeżeli tak zostało to przez radnego odebrane, 
przeprasza. Jego intencja była zupełnie inna, chodziło mu o rozwiązania dotyczące 
dodatkowych zajęć, o które pytali rodzice w związku ze zmiana ustawy. Był to problem dla 
dyrektorów przedszkoli tzn. jak podejść do tego, co teoretycznie miało być darmowe – nie 
więcej niż za 1,00 zł ponad program, a praktycznie niemożliwym było świadczenie tych zajęć 
dodatkowych. Stąd też takie pytanie z jego strony, a jeżeli radny poczuł się urażony jeszcze 
raz przeprasza. 
 
Od ostatniej zmiany czerwcowej powstało dużo niedomówień i szumu medialnego, i nie 
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ukrywam duży udział w tym zamieszaniu ma Ministerstwo, ponieważ stanęło ono na 
stanowisku, że przeznaczyło ono dotacje na zajęcia dodatkowe i taki poszedł komunikat  
z Ministerstwa Edukacji Narodowej. Tak naprawdę z mocy zmiany w ustawie Wojewoda 
przekazuje w formie dotacji środki na wydatki bieżące, a nie na zajęcia dodatkowe.  
Co prawda jest to kwestia dyskusyjna, czy Rada Rodziców może sama z własnej inicjatywy 
wspierając działalność statutową szkoły podejmować takie działania. Ucinając podobne 
dywagację przyjęto rozwiązanie, że jeden oddział, to jedna godzina w tygodniu – mówiła 
Dyrektor BOOS. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Ad.12 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork p. Alina Kruk. 
 
Projekt uchwały zakłada zmiany podyktowane następującymi czynnikami. Do 15 listopada 
złożony został do projekt budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork na 
rok 2014 pojawiła się zatem konieczność dostosowania obu tych dokumentów, by były 
zbieżne. Okres obowiązywania WPF, podstawowe determinanty WPF przychody, rozchody, 
dochody, wydatki, poziom zadłużenia wszystko to zostało dostosowane do projektu 
złożonego na kolejny rok. Zapewni to prawidłowe finansowanie planowanych przedsięwzięć 
oraz obsługę długu. Jeżeli chodzi o rok 2013, to zmiany dotyczą zmian wprowadzanych  
w budżecie Gminy Więcbork – zmiany w wysokości dochodów i wydatków bieżących oraz 
częściowo wydatków majątkowych. Do wykazu przedsięwzięć na ten rok wprowadzono nowe 
zadania, które wynikają z faktu rozpoczęcia ich w tym bądź wcześniejszych latach  
i planowanej kontynuacji w latach kolejnych. Dotyczy to: budowy chodnika we wsi 
Jastrzębiec, Infostrada Pomorza i Kujaw, odwodnienie i oświetlenie przy ul. Gdańskiej  
w Więcborku, budowa drogi gminnej w obrębie ulic Kazimierza Wielkiego i Chrobrego na 
Osiedlu Piastowskim, utwardzenie  terenu przy budynku administracyjnym Urzędu 
Miejskiego w Więcborku, rozbudowa i przebudowa Cmentarza Komunalnego w Więcborku. 
Zrezygnowano z zadania budowy strzelnicy w Więcborku. Skorelowanie dokumentu tj. WPF, 
która ma obowiązywać od 2014 z aktualnie obowiązujący, spowodowało że planowany okres 
jego obowiązywania wynosi do roku 2036. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
Na sali 14 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013 przedstawiła 
również Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
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Zmian dokonano na podstawie: 
1. Umowy nr 64/M/2013 z dnia 3 kwietnia 2013 r. w sprawie przekazywania gminie w 

2013 r. środków Funduszu Pracy oraz ich rozliczania z przeznaczeniem na 
dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu Nr 
WFB.I.3 1 20.85.20 1 3/26 z dnia 14 listopada 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w 
− rozdz. 80103 § 2030 o kwotę 30.843,00 zł.  
− rozdz. 80104 § 2030 o kwotę 57.960,00 zł. 

z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej z budżetu państwa na 
realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w okresie 
listopad - grudzień 2013 r., 

Ponadto: 
1. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0470 o kwotę 2.900,00 zł. dokonano 

z uwagi na zwiększony wpływ opłat za trwały zarząd, użytkowanie, służebność i 
użytkowanie wieczyste nieruchomości. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0750 o kwotę 2.300,00 zł. dokonano 
z uwagi na zwiększony wpływ dochodów z tytułu najmu i dzierżawy. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0920 o kwotę 300,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ odsetek od nieterminowych wpłat. 

4. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75011 § 0690 o kwotę 10,00 zł. dokonano na 
z uwagi na mniejsze od planowanych dochodów budżetowych związanych z realizacją 
zadań z zakresu administracji rządowej. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 1.100,00 zł. dokonano z 
tytułu zwrotu kosztów opłat pocztowych oraz koszty upomnień. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 150,00 zł. dokonano tytułu 
wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych. 

7. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75075 § 2320 o kwotę 43,98 zł. dokonano z 
tytułu rozliczenia dotacji ze Starostwa Powiatowego w Sępolnie Kraj. na organizację 
zadania pn.: „Dożynki Powiatowe 2013". 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 o kwotę 300,00 zł. dokonano z tytułu 
większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu podatku od czynności 
cywilnoprawnych. 

9. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75616 § 0320 o kwotę 18.680,00 zł. dokonano 
z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z tytułu 
podatku rolnego od osób fizycznych. 

10. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75616 § 0340 o kwotę 5.600,00 zł. dokonano 
z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z tytułu 
podatku od środków transportowych od osób fizycznych. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0360 o kwotę 28.137,00 zł. 
dokonano z tytułu większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu spadków i 
darowizn. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75621 § 0020 o kwotę 3.500,00 zł. dokonane z 
tytułu zwiększonego udziału gminy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych. 

13. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 14.500,00 zł. dokonano 
z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z tytułu 
odsetek od środków gromadzonych na rachunkach bankowych. 

14. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101  § 0750 o kwotę 885,00 zł. dokonano z 
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tytułu wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 
15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 280,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika 
podatku dochodowego od osób fizycznych. 

16. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 80104 § 0690 o kwotę 43.000,00 zł. dokonano 
z tytułu przewidywanego mniejszego wpływu środków finansowych z tytułu opłaty 
stałej za przedszkole spowodowanej wejściem w życie rządowego programu pomocy 
finansowej z budżetu państwa w zakresie wychowania przedszkolnego. 

17. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0970 o kwotę 75,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika 
podatku dochodowego od osób fizycznych. 

18. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80110 i; 0690 o kwotę 9,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków za wystawienie duplikatu dokumentu. 

19. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 138,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych za wynajem sali gimnastycznej. 

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 2.457,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych za wynajem autobusu. 

21. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0690 o kwotę 9,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków za wystawienie duplikatu dokumentu. 

22. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 21,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika 
podatku dochodowego od osób fizycznych. 

23. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80195 § 2030 o kwotę 108.408,85 zł. dokonano 
na podstawie Umowy nr 64/M/2013 z dnia 3 kwietnia 2013 r. w sprawie przekazywania 
gminie w 2013 r. środków Funduszu Pracy oraz ich rozliczania z przeznaczeniem na 
dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

24. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85214 § 0970 o kwotę 350,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu nienależnie pobranego zasiłku okresowego. 

25. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85215 § 0970 o kwotę 79,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu nienależnie pobranego dodatku mieszkaniowego. 

26. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 0970 o kwotę 102,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika 
podatku dochodowego od osób fizycznych. 

27. Zwiększenia planu wydatków rozdz. 60016 o kwotę 30.000,00 zł. dokonano w celu 
zabezpieczenia środków finansowych na zakup soli i piasku do akcji zimowej oraz usług 
związanych z odśnieżaniem dróg gminnych. 

28. Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75018 § 6300 o kwotę 13.298,13 
zł. dokonano ze względu przesunięcie przez Urząd Marszałkowski w Toruniu na lata 
2014 - 2015 terminu wykonania inwestycji pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi 
w zakresie e-Administracji i Informacji Przestrzennej". 

29. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75023 o kwotę 13.298,13 zł. 
dokonano w celu zapewnienia środków finansowych na „Zakup licencji pakietu 
biurowego MS OFFICE 2013". 

30. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz.75023 o kwotę 29.520,00 zł. dokonano ze 
względu na konieczność zapewnienia środków finansowych na opracowanie „Strategii 
Rozwoju Gminy Więcbork". 

31. Zmian w planie wydatków pomiędzy paragrafami w rozdz.75023 o kwotę 4.700,00 zł. 
dokonano ze względu na konieczność zapewnienia środków finansowych na pokrycie 
kosztów przesyłek pocztowych oraz obsługi BHP urzędu. 

32. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75075 § 4210 o kwotę 43,98 zł. dokonano z 
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tytułu rozliczenia dotacji ze Starostwa Powiatowego w Sępolnie Kraj. na organizację 
zadania pn.: „Dożynki Powiatowe 2013". 

33. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 75412 § 3020 a § 4210 o kwotę 498,00 
zł. dokonano w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Zakrzewska Osada w związku z 
realizacją zaplanowanych zadań na 2013 r. Zmiany wynikają z faktu zastosowania 
niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet zaplanowanych przedsięwzięć na 
2013 rok Sołectwa Zakrzewska Osada, klasyfikacji budżetowej. 

34. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75702 § 8070 o kwotę 29.520,00 zł. 
dokonano w związku ze zmniejszonymi od planowanych kosztów obsługi długu. 

35. Zmiany w planie wydatków w dziale 801 i 854 podyktowane zostały bieżącym 
funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

36. Zmiany w planie wydatków w rozdziale 80103 i 80104 podyktowane zostały otrzymaną 
dotacją celową z budżetu państwa na realizację zadań własnych w zakresie 
wychowania przedszkolnego w okresie listopad – grudzień 2013 r. 

37. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 80104 § 2360 o kwotę 960,00 zł. dokonano 
celem zapewnienia środków finansowych za wykonanie w okresie III kwartału 2013 r. 
zadania wychowania przedszkolnego przez Miasto Bydgoszcz. 

38. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 80195 § 4300 o kwotę 108.408,85 zł. dokonano 
na podstawie Umowy nr 64/M/2013 z dnia 3 kwietnia 2013 r. w sprawie przekazywania 
gminie w 2013 r. środków Funduszu Pracy oraz ich rozliczania z przeznaczeniem na 
dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

39. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 90001 § 4300 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano 
celem zapewnienia środków finansowych na zrzut ścieków na oczyszczalnię ścieków. 

40. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 90003 § 4210 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano 
celem zapewnienia środków finansowych na zakup materiałów do utrzymania czystości 
w mieście. 

41. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 90015 § 4260 i § 4270 na łączną kwotę 
40.000,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zapewnienia środków finansowych 
na zakup soli, piasku, usług związanych z odśnieżaniem dróg gminnych (przygotowanie 
do akcji zimowej) oraz środków na realizację zadań komunalnych w gminie. 

42. Zwiększenia planowanej dotacji dla MGOK w Więcborku w rozdz. 92109 § 2480 o 
kwotę 27.500,00 zł. dokonano celem zabezpieczenia środków finansowych na 
organizację imprez kulturalnych w 2013 r. 

 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 
 

Ad.14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko.  

   
Na początku Tegu punktu porządku obrad Burmistrz Więcborka odczytał odpowiedź Zarządu 
Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim dotycząca interpelacji drogowych z sesji 
wrześniowej. 
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Odpowiedź stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 
  
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Kiosk „RUCH” na ulicy Pocztowej w Więcborku został zdemontowany. 
� Sprawa sklepu masarskiego należącego swego czasu do GS-u nie do końca została 

rozwiązana z uwagi na trudności w nawiązaniu kontaktu z jego obecnym właścicielem. 
Na interwencję radnych front sklepu został zabezpieczony płytą ale sprawa w dalszym 
ciągu będzie monitorowana. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 
� Kwestia sprzedaży budynku Przychodni została wyjaśniona na spotkaniu połączonych 

Komisji RM. Akt dotyczący przeprowadzenia konsultacji społecznych jest zasobach 
Gminy i jeżeli konsultacje takie wynikają z mocy przepisów prawnych przeprowadza 
Burmistrz w innych przypadkach Rada podejmuje taką uchwałę. Takowej Rada nie 
podjęła stąd też konsultacji nie było, aczkolwiek Samorząd Mieszkańców na 
wrześniowym spotkaniu wyraził w tej kwestii stanowisko na piśmie, które było 
negatywne dla sprzedaży przedmiotowego budynku. 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
� Decyzja o termomodernizacji budynku przy ulicy Powstańców Wielkopolskich Nr 5 leży 

w gestii Wspólnoty Mieszkaniowej o czym zostali poinformowani właściciele mieszkań 
na ostatnim spotkaniu Wspólnoty, które odbyło się 17 kwietnia br. W planie remontów 
wpisano wówczas: przygotowanie funduszy na docieplenie budynku z możliwością 
zaciągnięcia kredytu oraz wykonania kosztorysu. Wspólnota ustaliła składkę na fundusz 
remontowy w wysokości 1,00 zł od m² lokalu. Jako Zarządca ZGK przygotował kosztorys 
ocieplenia budynku. Jeżeli zaś chodzi o dostarczanie ilości energii cieplnej do budynku 
spisana jest umowa ze Spółdzielnią „Nad Orlą”, która to zobowiązuje się w niej do 
pełnego zabezpieczenia budynku w ciepło / odp. ZGK/  

� Przy blokach zlustrowana zostanie również jakość nawierzchni chodnikowej, która 
najprawdopodobniej niszczona jest przez parkujące auta mieszkańców. Nie wykluczone, 
że w momencie powstania jakiś oszczędności w budżecie 2014r. i przy aprobacie radnych 
możliwa będzie przebudowa części nawierzchni przy bloku Nr 5 na osiedlu Plebanka  
i wykonanie miejsc postojowych.  

� Awaria oświetlenia na Osiedlu Plebanka zgłoszona została do operatora – ENEA w Nakle. 
Na daną chwilę jest już informacja o usunięciu  uszkodzenia. 

� Remont ulicy Brzozowej w Więcborku nastąpi w zależności od aury do końca listopada 
2013r.  

� Nowy parking na Pl. Jana Pawła II funkcjonuje od trzech tygodni. W tym czasie nie 
odnotowano całodziennych postojów pojazdów. Niemniej jednak w 2014 roku planuje się 
zmianę organizacji ruchu w obrębie mającą na celu uniemożliwienie wystąpienia takich 
sytuacji. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/  
� W sprawie uporządkowania terenów należących do PKP należy zwrócić się z pytaniem do 

ww. Spółki adres: Polskie Linie Kolejowe SA Oddział Gospodarowania 
Nieruchomościami oraz PKP Polskie Linie Kolejowe SA Oddział Regionalny w Gdańsku. 
Adresy dostępne będą dla zainteresowanych w Referacie Rolnictwa /…/ UM.  

/Odp. na interp. radnego Grabinskiego/ 
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� Część uczniów do szkoły specjalnej dowożona jest autobusem gminnym, w pozostałej 
części rodzice uczniów otrzymują ryczałtowy zwrot kosztów dowozu dziecka własnym 
autem. Stosowane rozwiązanie funkcjonuje zgodnie z dyspozycją art.17 ust.3a ustawy  
z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty, która stanowi, że Gmina zobowiązana jest 
zapewnić uczniom niepełnosprawnym objętym kształceniem i wychowaniem specjalnym 
bezpłatny dowóz i opiekę do najbliższej szkoły specjalnej i gimnazjum lub ewentualnie 
zwrócić rodzicom koszty dowozu na podstawie umowy  / odp. BOOS/. 

Odpowiedź na wolne wnioski z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na wniosek radnego Kuszewskiego/ 
� Według uzgodnień projektu dotyczącego remontu nawierzchni drogi wojewódzkiej ZDW 

pozytywnie zaopiniował przedłożony projekt przy zachowaniu wskazanych warunków 
m.in. „należy zmienić sposób parkowania z prostopadłego do osi jezdni na ukośny”. 
Sposób parkowania ukośny warunkuje linię podwójną ciągłą, gdzie jest to teoretycznie 
sposób bardziej bezpieczny z racji tego, że nie blokowana jest przepustowość dwóch 
pasów jezdni podczas wyjeżdżania. Nie stwarza to również zagrożenia stłuczki, czy 
wypadku. 

� Z uwagi na szeroki zakres prowadzonych robót drogowych  pracownikami UM oraz na 
brak środków w budżecie realizacji budowy podjazdu dla osób niepełnosprawnych została 
przełożona na rok 2014.  

� Opłaty za umieszczenie sieci wodociągowych i kanalizacyjnych w pasie drogi powiatowej 
ponosi użytkownik t. Zakład Gospodarki Komunalnej. 

 
/Odp. na wniosek radnej Witczak/ 
� Procedura wysyłania radnym projektów ww. uchwał sugerowana przez radnych na XXXV 

sesji Rady Miejskiej w Więcborku w dniu 31.10.2013r.nie do końca możliwa jest  
w praktyce. Pierwsze wersje projektu otrzymują wszyscy radni w wersji papierowej,  
a radni posiadający pocztę elektroniczną również w wersji elektronicznej. W przypadku 
wysyłanych maili często, a właściwe zawsze przychodzi informacja zwrotna o nie 
możności dostarczenia poczty i dotyczy to większej lub mniejszej liczby radnych.  
W takim przypadku nigdy nie ma pewności, czy radny rzeczywiście otrzymał dokument 
do wglądu. Wysyłając wersję papierową takich wątpliwości nie ma. Jeżeli natomiast 
chodzi o wysyłanie ostatecznej wersji projektu zmian tuż przed posiedzeniem Komisji 
Budżetu /…/ tylko za pośrednictwem poczty elektronicznej, to i ta forma jest trudna w 
realizacji, gdyż zmiany trafiają do Biura Rady zazwyczaj na godzinę lub pół godziny 
przed spotkaniem Komisji. Jest więc małe prawdopodobieństwo, żeby wysłane w tym 
czasie materiały mogły zostać przez radnych odebrane i przeanalizowane. 

Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego/ 
� Kwestia wykonania podjazdu dla osób  niepełnosprawnych wyjaśniona została powyżej. 
� Interpelacja dotycząca zalegających palet na ul. Pomorskiej w Więcborku zostanie 

przekazana Kierownikowi Referatu UM p. Tomaszowi Fifielskiemu. 
� Kostka polbrukowa zdjęta z nawierzchni Pl. Jana Pawła II została między innymi użyta do 

utwardzenia nawierzchni wokół boiska „ORLIK” przy SP w Więcborku. Szczegółowa 
informacja  przygotowana przez Kierownika Referatu UM, dotycząca ilości zebranego 
polbruku i jego wykorzystania, zostanie przekazana radnym w najbliższym czasie. 
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/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Ubytki w drogach, jakie powstały na wskazanych ulicach w Sypniewie zostały 

odnotowane przez Kierownika Referatu UM p. Fifielskiego. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/  
� Konieczność naprawienia drogi do byłego SKR w Witunii zostanie przekazana 

Kierownikowi Referatu UM p. Fifielskiemu. Kierownik przyjrzy się  
rozległości uszkodzeń i zakresowi niezbędnych prac i podejmie decyzję w sprawie. 

/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� Kierownik Referatu UM sprawdzi również możliwości wykonania w najbliższym czasie 

prac na drogach w Runowie Krajeńskim. 

/Odp. na interp. radnego Wobszal/ 
� W trakcie spotkania z wykonawcą i inspektorem nadzoru inwestycji budowy kanalizacji  

w Wituni omówiono krótki plan działania na ten rok i kolejny. W tym roku jeszcze 
Kierownik nadzoru chciałby spotkać się z firma budowlana ponieważ na ten rok 
przewiduje się dokonanie odwiertów pod drogą na ul. Złotowskiej. Początek przewiduje 
się od posesji p. Skaza po dwóch tygodniach ocenić efekt / odwierty sterowane/ w tym 
zachowane spadki i zgodność wykonawstwa ze sztuka budowlaną. Natomiast roboty 
grawitacyjne typowo ziemne, wykonawca zaproponował rozpoczęcie robót od strony 
ulicy Kwiatowej / ostatnia ulica w kierunku Sypniewa. Jeżeli jeszcze w tym roku udałoby 
się wykonać prace na ulicy Kwiatowej wykonawca wejdzie z główna siecią  
i z przyłączem do posesji bez układania studzienek wewnątrz posesji /sam rurociąg/.  
W przyszłym roku układanie studzienek. Wszystko zależy, jednak od warunków 
atmosferycznych. Koniec prac wg umowy  przewidziany jest na koniec maja 2014 roku. 
Do wszystkich zainteresowanych mieszkańców wysłano pisma z adresem wykonawcy. 
Ponadto wykonawca podpisał umowę z archeologiem /prace wykonywane będą 
częściowo w drodze gminnej, częściowo w drodze powiatowej/ na prowadzenie prac  
w trakcie inwestycji. Plac budowy został oficjalnie przekazany, materiał składowany jest 
na placu przy posesji Panstwa J. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Przeprowadzono wstępne rozmowy z p. Szymanczakiem, który wskazał, że jeżeli chodzi 

o budowę oświetlenia przy ul. Gdańskiej, wpierw należy skontaktować się z Zarządem 
Wojewódzkim Dróg z pytaniem o zgodę i wyznaczenie strony od jakiej możliwe byłoby 
rozpoczęcie prac przybudowie chodnika. Dopiero wówczas możliwe będzie przystąpienie 
do budowy. Gmina Więcbork wystąpiła z oficjalnym pismem do ZDW i czeka na 
odpowiedź w sprawie. 

� Burmistrz powiedział, że cieszy go zainteresowanie ze strony PKS Więcborkiem  
i okolicami. Kiedy Gmina monitowała o otworzenie linii np. w kierunku Pęperzyna, 
tłumaczono, że nie ma chętnych i jest to trasa nieopłacalna. Kiedy w te linie wchodzą 
prywatni przewoźnicy mniejszymi jednostkami  podnosi się larum. Przystanki zostały 
wyznaczone  dla mniejszych BUS – przewoźników prywatnych ale jest też możliwość 
korzystania z nich PKS, oczywiście pojazdom o określonym tonażu. Jeżeli jednym się 
opłaca, to dlaczego nie miałoby się opłacać innym.  

/Odp. na interp. radnego Piłka/ 
� Prośba o przywrócenie pojemników na odpady plastikowe przy sklepach w sołectwie 

Borzyszkowo przekazana zostanie Kierownikowi Referatu UM p. Fifielskiemu. 
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Radny Kuszewski podziękował za odpowiedź udzielona na jego interpelację, niemniej 
chciałby sprostować, że sprawa dotycząca oznakowania poziomego na Pl. Jana Pawła II była 
podnoszona jako interpelacja nie „wolny wniosek”. Ponadto interpelacja, jaka składał na 
poprzedniej sesji dotyczyła również istniejącego kiosku RUCH, nie rozebranego, gdyż 
wówczas nie składałby takiego wniosku. Dobrze jednak, że obiekt zniknął, bo szpecił swoim 
wyglądem od dłuższego czasu. Co zaś do interpelacji w sprawie oznakowania poziomego na  
więcborskim Rynku, to jeżeli nawet taka rzecz została uzgodniona z ZDW, uważa, że dla 
dobra mieszkańców gminy Więcbork, trzeba zrobić wszystko żeby tą organizację ruchu  
w tej lokalizacji zmienić. Stanowi ona wielkie utrudnienie dla osób korzystających z parkingu 
i trudności te sprawia zarówno wjazd, jak i wyjazd z parkingu. Nie ma możliwości 
zawracania tam na krótkim odcinku drogi. Zatem tak, jak wnioskował powyżej należy zrobić 
wszystko i w tym celu wnioskować do zarządu Dróg Wojewódzkich o zmianę tej organizacji 
ruchu. Wcześniej parking na Runku funkcjonował w oparciu o inna organizację ruchu i nie 
było częstych problemów typu kolizje, czy stłuczki.  
 
Radny Jan Antczak  poparł przedmówcę stwierdzając, że aby dokonać manewru zawrócenia 
musi cofać się aż do wysokości marketu Polo i jego zdaniem jest to bardziej niebezpieczne, 
jak zjechać z prawego pasa na lewy i wjechać na parking. Uważał podobnie, jak radny 
Kuszewski, że trzeba zrobić wszystko, aby ciągłe linie zlikwidować i przywrócić poprzedni 
stan rzeczy. 
 
Radna Grażyna Witczak pytała ile w Więcborku jest zarejestrowanych taksówek? Do tej 
pory były wyznaczone dwa stanowiska postojowe, na których od lat nie stała żadna taksówka. 
Obecnie z tego, co wie zarejestrowana jest jedna taksówka, która kursuje na telefon, zatem po 
co tyle wydzielonych dla nich miejsc. Nie dość, że miejsc parkingowych jest na Placu mało, 
to jeszcze trzy lub cztery z nich zarezerwowane są dla taksówek. Wątpliwości radnej 
wzbudzał również projekt modernizacji Placu w części dotyczącej chodnika do kościoła. Nie 
przemyślano przy tej okazji, że zbyt wysokie krawężniki mogą stanowić poważny problem  
i barierę np. dla osób niepełnosprawnych i wózków inwalidzkich nieco mniejszy dla wózków 
dziecięcych. Jeżeli zaś chodzi o podjazd dla osób niepełnosprawnych przy USC, to należało  
o nim pomyśleć, kiedy kładziono chodnik, choć i tak rozwiązałby on problem dostania się, co 
najwyżej do poziomu budynku, ponieważ dalej są również schody. 
 
Radny Ireneusz Balcer korzystając z obecności Wicestarosty Powiatu zaapelował  
o pilną interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych w kwestii naprawy poboczy na odcinku 
drogi od byłego dworca PKP w Pęperzynie do skrzyżowania z droga na Więcbork. Pobocza 
są rozjechane, a zespół naprawczy, który był niewiele wykonał nawożąc trzy taczki kruszywa. 
Powstały spore wyrwy i ciężko tam minąć się dwóm samochodom osobowym, a ruch na tej 
trasie z racji objazdu jest spory. Ranne mgły powodują, że pobocza są niewidoczne  
w związku z czym podróżowanie tam jest bardzo niebezpieczne. Patrole na trasie owszem 
pojawiły się ale w sobotę od godz. 12:00 – 14:00, więc tylko pogratulować pomysłu, bo ruch 
pojazdów ciężarowych o tej porze i na czas weekendu jest rzeczywiście „bardzo duży”. 
 
Wicestarosta Powiatu ustosunkowując się do powyższego mówił, że od kiedy rozpoczął się 
remont mostu na Orlej odcinek drogi przez Pęperzyn stał się „bardzo popularny” i obciążenie 
ilością pojazdów jest znaczny. Faktem jest, że Dyrektor Zarządu Drogowego Powiatu ma 
ograniczone możliwości ale jeszcze zanim zaczął się remont i zostało wydane pozwolenie na 
budowę, nowa organizacja ruchu musiała zostać z nim uzgodniona. Istnieją w związku z tym 
ślady na piśmie, że Dyrektor próbował uzyskać pół milionową dotacje na prewencyjne 
wzmocnienie drogi zanim jeszcze zacznie się remont. Niestety z przyczyn finansowych 



19 
 

zapewnie Dyrektor ZDW p. Kielnik nie mógł temu oczekiwaniu sprostać, dlatego też 
powstała alternatywa aby ten odcinek na bieżąco monitorować, poprawiać, korygować, 
mierzyć itp. Dyrektor Ekert jest człowiekiem skrupulatnym i cały zebrany materiał  
z prowadzonego monitoringu zostanie przekazany do Wojewódzkiego Zarządu Drogowego 
żeby post fatum, a nie przed zadaniem uzyskać przedmiotowe dofinansowanie. Dyrektor ZDP 
spotkał się już dwukrotnie z Dyrektorek ZDW p. Kielnikiem, w tym jedno z nich odbyło się 
w obecności Starosty Powiatu, po to, by ten fakt został zrealizowany. Trudno dopilnować 
przepływu strumienia pojazdów przemieszczających się trasa wyznaczonego objazdu, ale 
sugestie i uwagi radnych RM w Więcborku zostaną Dyrektorowi ZDP przekazane. 
 
Radny Wobszal poprosił, by przygotowano pisemny harmonogram prac budowy kanalizacji 
w Sypniewie, który mógłby zostać udostępniony w świetlicy sołectwa na tablicy do wglądu 
wszystkich mieszkańców. Zapytał również o składowane na jego nieruchomości materiały  
i termin ich składowania.  
 
Pan Bąk powiedział, że problem ten został mu przekazany przez Burmistrza Więcborka  
i poprosił wykonawcę aby skontaktował się z radnym. Jeżeli jeszcze tego nie uczynił, 
zobowiązuje się do telefonicznego ponaglenia. 
 
Radny Kuszewski doprecyzowując interpelację dotycząca Placu Jana Pawła II mówił, że 
składając interpelację podał problem, jaki występuje tam w związku z parkowaniem  
i poruszaniem się. W treści wskazał, że mieszkańcy apelują, aby ta organizację ruchu na Pl. 
Jana Pawła II zmienić. Minął prawie miesiąc, a Burmistrz przedstawił informację dlaczego 
jest ona taka nie inna. Radny podtrzymuje nadal złożoną miesiąc wcześniej interpelacje  
i prosi przede wszystkim w imieniu mieszkańców gminy Więcbork o wnioskowanie do ZDW 
o zmianę istniejącej organizacji ruchu.  
 
Ad.15 Wolne Wnioski i informacje  
 
Radny Jan Antczak  przypomniał, że w związku z objazdem nie tylko obciążona jest droga 
na Pęperzyn ale również droga na Runowo Młyn. Nawierzchnia tej drogi jest mocno 
rozjechana i  również należałoby ją naprawić. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zapewnił, że na samym początku rozpoczęcia inwestycji na rzece 
Orlej rozmawiał z Dyrektorem ZDW p. Kielnikiem o kwestiach napraw. Ten obiecał,  
że w ramach bieżącego utrzymania dróg pomoże przywrócić do stanu pierwotnego te drogi, 
które ulegną znacznej dewastacji z racji prowadzonych prac na Orlej. 
 
Radny Kuszewski chciał wiedzieć, czy Gmina otrzymała interpretację prawną dotyczącą 
działalności na obiektach, które powstały m.in. na Plaży Miejskiej odnośnie możliwości 
prowadzenia tam działalności gospodarczej. Wyjaśnienie w tej sprawie przekładałoby się na 
funkcjonowanie obiektów. Powyżej wątek ten pojawił się w kontekście przyszłej inwestycji 
na Targowisku Miejskim. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka poinformowała, że Gmina nie otrzymała interpretacji  
z Urzędu Marszałkowskiego, jedynie wskazanie, że Więcbork wspólnie z Gminą Sępólno, 
jako liderem projektu, zlecić wyspecjalizowanej w tym zakresie firmie dokonanie interpretacji 
dotyczącej prawdopodobieństwa występowania pomocy publicznej przy dzierżawie obiektów 
w ramach wybudowanej infrastruktury. 
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Przewodniczący RM zauważył, że Gmina Sępólno niekoniecznie może być tym 
zainteresowana ponieważ oni mają już pozwolenie na prowadzenie działalności na 
przedmiotowych obiektach i takowa prowadzą. 
 
Jest to wspólna inwestycja i wspólnie wystąpiliśmy o taką interpretacje  – Zastępca 
Burmistrza Wi ęcborka.  
 
Rozumie, że Urząd Marszałkowski chce scedować na nas koszt takiej interpretacji. Czyli 
warto poszukać takiej firmy - kancelarii, która opracuje taką interpretację oczywiście, jak 
najbardziej korzystna dla Gminy, i oczywiście będzie ona wiążąca dla Urzędu 
Marszałkowskiego. 
 
Tak zostało zrobione, Sępólno zleciło – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Mam nadzieję, że zlecili to odpowiedniej firmie w wiadomym celu – radny Kuszewski. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział z kolei, że Gmina Sępólno wystąpiła w lipcu, bądź 
sierpniu do UOKiK o interpretację tych zapisów, ponieważ Urząd Marszałkowski zatwierdził 
nam projekt, w którym zgodnie z nim przeznaczenie było pod działalność handlową. Potem 
ten sam Urząd „nabrał wody w usta” i nie chciał wypowiedzieć się w tej kwestii 
jednoznacznie. Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów przesłał pismo w tej sprawie  
/ kopie otrzymał również Przewodniczący RM/ ale, żeby zrozumieć jego sens trzeba je 
przeczytać, co najmniej cztery razy. Pismo jest dosyć obszerne i przywoływane są w nim 
różne wyroki i decyzje Komisji Europejskiej z różnych miejsc i różnego okresu. I tak jeżeli na 
początku Komisja europejska mówiła, że można tego typu działalność prowadzić i nie 
zachodzi tu nierówna konkurencja i nie ma dodatkowej pomocy publicznej, tak w innych 
przypadkach Komisja zmieniła interpretację tych przepisów mówiąc, że w takich 
przypadkach będzie to niezgodne z litera prawa unijnego. Niemniej myśl przewodnia pisma 
mówi, że trzeba spełnić cztery warunki, żeby ta pomoc publiczna była niezgodna z prawem. 
Jednym z takich warunków jest udowodnienie, że wydzierżawienie komuś obiektu  
i prowadzenie tam działalności handlowej, nie zmieni  w sposób nieuczciwy rynku 
turystycznego w Unii Europejskiej. Nieuczciwość mogłaby polegać na tym, że ktoś, kto nie 
wybudował danej substancji w tak atrakcyjnym miejscu korzysta z niej w i osiąga z tego 
korzyści i jest to w tym znaczeniu pewna preferencja. Natomiast Gmina udowadnia, że  nie 
ma żadnej preferencji, ponieważ chce ona dać to do użytkowania pod działalność handlową  
w otwartym przetargu, gdzie kto da więcej wygra i w grę wchodzić będzie tu cena rynkowa. 
Sprawa na ta chwile jest w toku – w trakcie wyjaśniania. 
 
Sprawa jest ciekawa – jedno zadanie wspólne gminy Sępólno i Gminy Więcbork, gdzie 
Gmina Sępólno otrzymało wyrażenie zgody na prowadzenie działalności, natomiast Gmina 
Więcbork takiej zgody nie ma.– Przewodniczący RM. 
 
Radny Kuszewski zapytał, czy znane są koszty przygotowania przedmiotowej interpretacji. 
 
Na razie nie są znane. Sępólno, jako lider projektu prowadzi ta sprawę. Bał, by się natomiast 
działania bez jednoznacznego werdyktu w sprawie, gdyż mogłoby to skutkować wezwaniem 
do zwrotu środków z otrzymanej subwencji z Urzędu Marszałkowskiego. Zatem nawet gdyby 
miało to potrwać jeszcze pół roku, jestem za tym, aby ten czas jeszcze poczekać i dopiąć 
szczegóły do końca – Burmistrz Wi ęcborka. 
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Radna Witczak zastanawiała się, jaką Gmina Więcbork ma gwarancję, że zlecona 
interpretacja będzie wiążąca dla Marszałka, czy Unii Europejskiej. Sama nie widzi podstaw, 
dla których opinia prywatnej kancelarii, czy innej instytucji miałaby być wiążąca da organów 
rządowych, samorządowych. Zawsze jest to tylko jakaś tam opinia, a dla niej poza tym jest to 
bardzo korupcjogenne. Jest to dla niej totalny absurd, jeśli ktoś ustanawia prawo i nie jest  
w stanie sam go zinterpretować. Wiadomo, że opinie mogą się różnić, bo każdy prawnik 
może interpretować dany przepis w różny sposób, więc nie wie, czy zlecanie tej czynności, to 
„gra warta świeczki”.  
 
Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego zabierając głos w temacie stwierdził, że nie ma co 
dzielić w tym przypadku na „my”, „wy” tj. Więcbork, Sępólno ponieważ liderem jest Sępólno 
ale Gmina Więcbork jest immanentną częścią tego Projektu i nie ma co dzielić 
odpowiedzialności. W interesie Gminy Więcbork jest udokumentowanie, że wykorzystanie 
tego środka publicznego wybudowanego przy wsparciu Unii Europejskiej jest zasadne, Stąd 
też trzeba ponosić nawet niewielkie ryzyko. Wydaje się, że takie same dylematy miało 
Sępólno jeżeli chodzi o zagospodarowanie Molo i użytkowanie tego. Nie słyszał też, żeby  
w związku z tym, coś złego się stało. Należy też powiedzieć sobie szczerze, że niezalanie od 
tego jakiej renomy kancelaria dokona interpretacji, to rekomendacja tej opinii należeć będzie 
do Lidera Projektu, bo tego oczekuje Urząd Marszałkowski. Być może jest to Urzędowi 
Marszałkowskiemu wygodne. Wicestarosta będąc przy głosie pogratulował Burmistrzowi 
Więcborka, że bez udziału środków unijnych, a dzięki współpracy Stowarzyszenia Kurkowe 
Bractwo Strzeleckie i Burmistrza Więcborka udało się wyremontować wydzierżawiony 
obiekty w Lasku Miejskim.  
 
Radny Andrzej Wenda korzystając z obecności Wicestarosty prosił o kilka słów komentarza 
– wyjaśnienia do informacji zawartej na łamach lokalnej prasy - „Wiadomości Krajeńskich” 
w sprawie spotkania Starosty, jakie odbyło się z grupą „Nowy Szpital”. 
 
Wicestarosta Powiatu powiedział, że już w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
zapisana została docelowa sprzedaż, podzielenie się, czy też zróżnicowanie portfela 
zarządzania szpitalem. Należy pamiętać, że Spółka jest jednym podmiotem organicznym,  
a nieruchomości szpitala są i będą nadal własnością Powiatu. Holding „Nowy Szpital” nie jest 
firmą oderwaną od rzeczywistości, funkcjonuje już kilkanaście lat na rynku krajowym  
i skupia w tej chwili trzynaście szpitali i kilka ośrodków POZ. Firma funkcjonuje w tej chwili 
w obiektach Szubina, Nakła, Świeciu i Wąbrzeźnie. Udział kapitałowy Firmy jest w granicach 
od 70%-51% z racji tego, by mogła decydować o majątku. Sam nie słyszał, a osobiście ma 
kontakt z samorządowcami z ww. powiatów, żeby coś złego w tej materii się działo. Mając na 
uwadze uwarunkowania lokalne, status Spółki, potrzebę przebudowania szpitala  
w Więcborku i podnoszenia jakości usług, zdolność finansowa i przystępność Powiat będzie 
negocjować, bo sami wszystkiemu nie podołają. Jest też i okoliczność taką, że Narodowy 
Fundusz Zdrowia preferować będzie dalej ośrodki wysoko specjalistyczne, wysoko 
referencyjne /przynajmniej szpitale marszałkowskie, przynajmniej szpitale państwowe, 
kliniki/. Chodzi o to, by nie utracić pewnego rynku i utrzymać jakość. Radni Rady Miejskiej 
w Więcborku też niedawno dokonali pewnej odważnej decyzji, a w jego mniemaniu słusznej, 
sprzedano majątek służby zdrowia zabezpieczając jednocześnie interes Gminy poprzez 
klauzulę o wieczystym użytkowaniu gruntu. Każda konkurencja będzie wzmagała jakość, 
ważne jest przy tym trzymanie monitoringu w kwestii dostępności do usług zdrowotnych. 
Powiat również będzie to czynił i na każdym etapie prac będzie informował o działaniach 
komisje, a w ostateczności i tak muszą zostać podjęte stosowne uchwały Rady Powiatu. Jeżeli 
cos niekorzystnego się wydarzy na pewno Powiat części Spółki nie odda, a należy mieć na 
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względzie to, że pomimo tego iż Spółka ma 1.540.000,00 zł kapitału zakładowego, to 
nominalna wartość Spółki jest o wiele wyższa. Nie chce mówić też o konkretnych kwotach, 
bo o tym i tak zadecyduje obiektywna wycena rzeczoznawcy ale zarządzanie spółka,  
a zarządzanie majątkiem, to są rzeczy niejako powiązane. Tyle może powiedzieć teraz w tym 
temacie o reszcie opinia publiczna  informowana będą na bieżąco, aby nie było niedomówień. 
 
Radny Ireneusz Balcer  uznał, że Starosta bardzo ładnie się wypowiada ale jeżeli mowa już 
o nowej jakości Firmy „Nowy Szpital”, to  wystarczy przejechać się do Nakła i zobaczyć, jak 
wygląda tamtejszy szpital, którym zarządza wspomniana Firma – „obraz nędzy i rozpaczy”. 
Sam radny ma rodzinę w pobliżu Nakła i gros z nich przyjeżdża leczyć się do Więcborka. 
 
Wicestarosta Powiatu przyznał, że nie dziwią go spostrzeżenia radnego ale w tym przypadku 
należałoby odwołać się do tego, w jakim stanie i warunkach Powiat Nakielski przekazywał 
zarządzanie tym szpitalem firmie „Nowy Szpital. Była to sytuacja „nożowa”, a Powiat 
Sępoleński takiej sytuacji nie ma. Podał również przykład Szpitala w Świeciu, gdzie 
wykonywane są proste zabiegi operacyjne laparoskopowo, diagnozują dla ¾ województwa 
zdjęcia tomograficzne. Ani w Nakle, a ni w Szubinie nie ma tomografu, natomiast w szpitalu  
w Więcborku takich sytuacji nie ma  tj. cyt.:  „ta panna na wydaniu jakiś posag ma” – koniec 
cytatu. 
 
Radny Henryk Szwochet stwierdził, że jeżeli słyszy o sprzedawaniu Szpitala i pozbywaniu 
się udziałów, to odbiera to jednoznacznie, jak pozycie się kolejnego majątku z gminy 
Więcbork. Tak było z gospodarstwem pomocniczym w Sypniewie cyt.: „mieli śmy pannę na 
wydaniu i ją elegancko sprzedajemy” – koniec cytatu. Gmina Więcborka z tego nic nie 
miała i tak samo będzie ze Szpitalem. Powołując się na przykład Nakła należy powiedzieć, że 
tam po prostu szpitala już nie ma, tam nie można się już leczyć. Osobiście ma bardzo złe 
przeczucia, co do nowej formy zarządzania szpitalem w Więcborku i jest zdecydowanie 
przeciwny scedowaniu udziałów dobrze do tej pory funkcjonującego Szpitala.  
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy Starostwo – Powiat Sępoleński rozważa 
przekazanie pakietu większościowego Spółce „Nowy Szpital”. Radny zastanawiał się 
również, czy zlecona opinia prawna przez Sępólno odnośnie obiektów na Plaży Miejskiej  
w Więcborku, ma w zamyśle sprytny wybieg, że w razie  jakiś nieścisłości, wobec których 
Komisja Europejska może mieć jakieś zastrzeżenia, konsekwencje z tego tytułu poniesie tylko 
jednostka Sępólna, lub Więcborka.  
 
Na obecnym etapie nie zależy to ani od decyzji Starosty, ani Zarządu, oczywiście musimy 
wysłuchać drugiej strony. Jeżeli będą takie warunki, a podkreślę jeszcze raz, że będą one 
szeroko skonsultowane przez osobne gremia – Zarząd Powiatu, radę Powiatu, Komisje, i nic 
nie odbędzie się bez ich pozytywnej opinii. Na obecnym etapie nie chciałby wypowiadać się 
szerzej, by wyprzedzać pewnych faktów, które nie zaistniały – mówił Wicestarosta Powiatu. 
Ustosunkowując się zaś do wypowiedzi radnego Szwochert, który był radnym trzeciej 
kadencji Rady Powiatu i Przewodniczącym Komisji Budżetu i Finansów i pewne 
uwarunkowania są mu znane, stwierdził, że znając ogromną wiedzę i doświadczenie radnego, 
szanuje jego krytyczną ocenę i obawy ale uważa, że należy dać czas na rozwój sytuacji. Co 
zaś do sprzedaży majątku w Sypniewie, to o rozdysponowaniu kwot z budżetu decyduje 
Rada, a gdyby zrobić bilans okresu 1999 - 2013 , to mógłby zaskoczyć faktem, że były on na 
plus dla Gminy Więcbork.  
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Radny Mariusz Wobszal  wyraził zaskoczenie, że Powiat chce wejść w Spółkę. Wiadomo, 
ze nasz Szpital cały czas przynosi zyski nie ma strat. Czy jest rzeczywiście taka potrzeba? 
Zawsze mówiono i mówi się nadal, że najgorsze jest wchodzenie w Spółki, a gdyby sprzedać 
pakiet kontrolny Powiat traci kontrole nad tym, co będzie się w Szpitalu działo. Szpital jest 
wyposażony, więc czego więcej chcemy. Być może taka decyzja spowodowana jest czymś, co 
dzieje się „poza kulisami- nieoficjalnie” o czym radni więcborscy nie wiedzą? Jeżeli 
natomiast coś się opłaca nie rezygnowałby z dowodzenia.  
 
Przewodniczący RM podkreślił, że mówiąc o szpitalu należy pamiętać, że nie jest to tylko 
gminie Więcbork, bo służy on czterem gminom. Pytanie dlaczego pozostałe nie uczestniczą 
finansowo we wszelkich kosztach związanych z modernizacją. W momencie tworzenia 
Urzędu Skarbowego na jego rzecz składały się wszystkie gminy, a teraz zyski tylko czerpie 
tylko Sępólno Krajeńskie. Dziś stwierdzenie, że w kwestii środków ze sprzedaży majątku  
z terenu gminy Więcbork coś się bilansuje wydaje mu się mało wiarygodne – na matematyce 
być może się nie zna ale na merytoryczności już raczej tak. Dlatego też zaznacza, że Szpital  
w Więcborku nie jest jego Szpitalem tylko służy czterem gminom. Dziś rozliczenie robi się  
w ten sposób, że  środki z majątku sprzedanego w Sypniewie,  wkłada się w Szpital  
w Więcborku i rachunki są wyrównane, a tak nie jest. 
 
Radny Kazimierz Wilczński  powiedział, że skoro nasz Szpital „wchodzi jako ta bogata 
panna” w pewien układ, to z pewnością  jeżeli tak się stanie, jako ta silniejsza jednostka 
będzie ona musiała wspierać te mniej zasobne. Stad też uważa to za bardzo niekorzystne 
posuniecie. Będąc przy głosie radny zapytał o kwestię budowy parkingu przy Liceum 
Ogólnokształcącym i Centrum Edukacyjnym w Więcborku oraz podziękował Wicestaroście 
za udział w Turnieju Strzeleckim zorganizowanym przez Kurkowe Bractwo Strzeleckie.  
 
Wicestarosta Powiatu powiedział, że jeżeli chodzi o wyliczanie, o którym mówił 
Przewodniczący, to jest w stanie te kwoty zreasumować. Poprzestanie jednak na stwierdzenie, 
ze edukacja nie we wszystkich jednostkach się „spina” ale przez piętnaście lat nie zamknięto 
żadnej ze szkół, co więcej cieszy się, że  rozwiano „czarne chmury”, jakie wisiały nad LO  
w Więcborku. Natomiast jeżeli chodzi o parking, to w budżecie Powiatu, miedzy innymi 
dzięki wsparciu Gminy Więcbork, jest wstępnie przewidziane 50.000,00 zł na prace wstępne. 
Ma nadzieję, że inwestycja ruszy. Wykonana wcześniej  dokumentacja została poszerzona  
o drogę dojazdową do ulicy Krótkiej. Na etapie wyjaśniania są regulację prawne dotyczące 
kompleksu Starodworcowa – I Armii Wojska Polskiego  - ulica Krótka. Po uprawomocnieniu 
kwestii z tym związanych prace ruszą do przodu i parking będzie robiony. Na pewno kwota 
przeznaczona przez Gminę Więcbork na ten cel będzie doskonałym „alibi” do pilnowania 
zadania przez radnych powiatowych z terenu gminy Więcbork. Wicestarosta podziękował 
również za utrzymanie w budżecie Gminy Więcbork na 2014 rok wysokości dofinansowania  
na wykonanie drogi relacji Borzyszkowo-Lubcza. Ze swojej strony zapewnił, że będzie robił 
wszystko, by ten odcinek został zakończony jeżeli nie za dwa, to za trzy lata w całości. 
 
Radny Jan Antczak prosił, by Rada Powiatu nie traktowała gminy Więcbork „po 
macoszemu”. Gmina Sępólno, jego zdaniem, to Gmina Sępólno i Starostwo tj. dwa budżety  
i tam robi się znacznie więcej niż w Więcborku. 
 
Przewodniczący RM zakończył dyskusję w tym punkcie obrad. 
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Na tym obrady zakończono. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  trzydziestej szóstej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                    /-/      mgr inż. Józef Kujawiak 
 


